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Hillerød Udsatteråd  
Dato: 22. november 2022 kl. 15-17.30, Møde nr. 6 
Sted: Frivilligcenter Hillerød, Fredensvej 12C, 3400 Hillerød 
Tilstede: Hanne Gravgaard (SIND), Marie-Therese Hattel (Bedre Psykiatri), Steen Moestrup (LAP), Erik 
Lentver(Husvildeboligerne), Lone Preisler (tidl. erfaringer fra alkohol og/eller stofmisbrugsområdet), Henrik Schmidt 
suppleant (LAP) samt formand Vivi Wøldike og sekretær Anne-Sofie Marcussen (forvaltningen) 
Afbud: Tina Jensen (Frivilligcenter Hillerød), Jette Tornved, suppleant (Bedre Psykiatri) 

 

Referat 

 

1. Temamøde om strategi for socialpsykiatrien – orientering og fælles drøftelse  
Seks medlemmer af Udsatterådet deltog på temamødet d. 10. november. Overordnet set 

oplevede deltagerne, at det var et godt temamøde.  

Steen Moestrup, LAP, havde flg. kommentarer: 

 Ved bordet omkr. overgange var det positivt, at der var deltagere fra både Psykiatrisk 

Center Nordsjælland og kommunen. Positivt, at de der skal føre det ud i praksis, også er 

tilstede.  

 Steen savnede flere brugere ved bordene og flere medarbejdere fra Trollesbro, der kunne 

have samlet op.  

 Det var et komprimeret møde. Som en løsning kunne OLU evt. have deltaget i en del af 

mødet, og herefter kunne dialogen have været fortsat.  

 Der skulle have været bedre mulighed for give skriftligt input. Dem der skriver noter, skal 

skrive så man kan læse det – og skrive det, så man evner at forstå det. Oplægsholdere var 

forberedte, hvilket var positivt.  

Steen Moestrup tilføjede, at åbne journaler i socialpsykiatrien burde kunne lade sig gøre som i 

psykiatrien. Rådet beslutter at kaste lys over sagen.  

Det blev foreslået, at opfordre deltagerne på mødet til at komme med deres efterfølgende tanker 

eller forslag. Marie-Therese Hattel nævner som eksempel, at man i Bedre Psykiatri har lavet en 

skriftlig opsamling med konkrete og overordnede ideer til gavn for pårørende, som er sendt ud til 

aktive frivillige i foreningen.  

Hanne Gravgaard nævnte Solsikkesnoren, som er en nøglesnor, der viser omverdenen, at man har 

et usynligt handicap, fx social angst. Udsatterådet har udarbejdet et høringssvar om vigtigheden i 

at kommunen støtter op om solsikkesnoren. Steen Moestrup tilføjer, at det vil øge 

medarbejdernes forståelse af solsikkesnorens betydning, hvis de får adgang til de videoer, der er 

knyttet til Solsikkesnor-programmet.   
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2. Udsatterådets årshjul og aktiviteter for 2023 - fælles drøftelse og beslutning  
Udsatterådet lavede en brainstorm over ønsker til emner, som rådet kan arbejde med i det 
kommende år. Derudover blev der kigget på de aktiviteter, som næste kalenderår muligvis vil byde 
på. Det blev besluttet, at rådet arbejder videre med årshjulet på næste møde, hvor også 
mødedatoer besluttes.  
 
 

3. Navne i referater v. Marie-Therese Hattel - beslutning 
Marie-Therese Hattel foreslår, at der fremgår navne på rådets medlemmer i referater fra 

møderne. Referater godkendes altid af Udsatterådet, før de offentliggøres på Hillerød Kommunes 

hjemmeside.  

Udsatterådet besluttede, at navne på rådets medlemmer fremover skal fremgå af referaterne fra 

møderne.  Under punktet ”Bordet rundt” noteres medlem eller suppleant med initialer og den 

forening/organisation, som han/hun repræsenterer.  

 

4. Hjemløsetælling 2022 – orientering om tal for Hillerød Kommune v. Anne-Sofie 

Marcussen 
VIVE (Det nationale forsknings- og analysecenter for velfærd) kortlægger hvert andet år i uge 6 

omfanget af hjemløshed i Danmark. Det er private, regionale og kommunale tilbud, der 

indberetter. Tælling i 2021 blev udskudt til 2022 pga. Covid-19. Der er i år indberettet 56 

hillerødborgere som værende hjemløse mod 75 i 2019. På landsplan er der registreret 5.789 

borgere i hjemløshed i 2022, hvilket er et fald ift. 2019, hvor tallet var 6.431 borgere. 

Under punktet blev tal for Hillerød kort gennemgået. Tallene er også fremlagt i sagsfremstilling til 

Omsorg og Livskraftsudvalget den 9. november, sag nr. 3 (hillerod.dk) Antal af hjemløse borgere 

fra Hillerød Kommune fordelt efter hjemløsesituation i hhv. 2022 og 2019: 

 Ga-
den 

Natvarme-
stue 

Herberg Hotel Fam./venner Udslus-
ningsbolig 

Kriminal-
forsorgen 

Hospital Andet 
og 
uoplyst 

I alt 

2022 8 0 12 0 9 17 0 1 9 56 

2019 5 0 7 0 36 19 2 2 4 75 

(Husvildeboligerne er her nævnt som udslusningsbolig efter dialog med VIVE) 

Hvis man vil læse hele den nationale kortlægning fra VIVE, kan den downloades fra VIVEs 

hjemmeside: Hjemløshed i Danmark 2022 - VIVE. Her kan man bl.a. læse, hvad årsager er til 

hjemløshed, og hvordan hjemløsheden fordeler sig i forhold til køn og alder.  

Under punktet kom følgende kommentarer:  

https://dagsordener.hillerod.dk/vis?id=6915e416-6ee0-4cf3-885e-02d85636904c
https://www.vive.dk/da/udgivelser/hjemloeshed-i-danmark-2022-18153/
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 Det er positivt, at antallet af hjemløse er faldende, men det er bekymrende, at der er en 

stigning i forhold til de ældre.  

 Det er antagelsen, at antallet af unge hjemløse er faldet, fordi der iværksat nogle tiltag for 

den målgruppe. 

 Der kan være et mørketal, som tællingen ikke fanger, og der kan også være en fejlmargen i 

tællingen. 

 Projekt Udenfor har på en konference fremlagt at unge hjemløse med særlige seksuelle 

præferencer har særligt svært ved at få den hjælp, de har brug for. 

Udsatterådet har i høringssvar til Hillerød Kommunes boligpolitik 2021 ønsket en 

hensigtserklæring indskrevet i politikken, hvor kommunen forpligter sig til at udarbejde en 

boligsocial plan. Sekretær orienterede om, at den boligsociale plan er under udarbejdelse. Under 

punktet drøftede Udsatterådet kort, hvor og hvornår rådet oplever at være blevet hørt af det 

politiske niveau, og hvad man kan gøre for at gøre opmærksom på rådets mærkesager. 

 

5. Dialogmøde med Omsorg og Livskraftsudvalget  
Udvalget har inviteret Udsatterådet, Seniorrådet og Handicaprådet til et fælles dialogmøde om 

budgetaftalen d. 7. december kl. 16.30-17.30.  

Udsatterådet beslutter, at Vivi Wøldike, Lone Preisler og Steen Moestrup deltager. På forrige 

møde besluttede rådet at komme omkring flg. spørgsmål og emner:  

 På det specialiserede voksenområde er der ikke tilført mange ressourcer  

 Hillerød er udvalgt som velfærdskommune på beskæftigelsesområdet - hvilken betydning får 

det for tilrettelæggelsen af beskæftigelsesindsatsen? 

 Aldrende udsatte 

 Hvilke tanker er der om Værestedet?  

 Der eksisterer ældreboliger for demente, men ikke for udsatte  

 Positivt at bl.a. TUBA får lov at fortsætte  

 Der mangler noget til ældre med psykiske udfordringer og et specialkorps 

 

6. Forslag til Udsatterådets årsberetning – fælles drøftelse  
Formanden for Udsatterådet skriver hvert år en årsberetning om rådets arbejde og sender den til 

Omsorg og Livskraftudvalget, Økonomiudvalget og Byrådet. Under punktet gav Udsatterådet 

forslag til, hvad der kan nævnes i beretningen: 

 Nævn de udvalg/arbejdsgrupper, hvor rådets medlemmer er repræsenteret, som fx 

Indstillingsudvalget for §18 og §79 midlerne og referencegruppe for udvikling af strategi for 

socialpsykiatrien 

 Sindets dag på Trollesbro. 
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 Deltagelse i temadag i Odense med Rådet for Socialt Udsatte og i temamøde omkring 

udvikling af strategi for socialpsykiatrien. 

Det foreslås også at kigge i de forrige års beretninger til inspiration. Udsatterådets medlemmer 

kan løbende skrive til formanden, hvis der er punkter, man synes skal nævnes i beretningen. 

 

7. Punkter til næste gang og dato for næste møde  
Under punktet kom flg. forslag 

 Hvordan føler Udsatterådet, at det er blevet hørt gennem tiden v. Steen Moestrup 

 Status på strategi for socialpsykiatrien v. referencegruppen 

 Årshjul – opfølgning på temaer fra mødet den 22. november 2022  

 Derudover blev det på forrige møde besluttet at have et punkt om ”Hvad er 

socialtandplejen?” v. Jette Tornved 

Det blev besluttet, at næste møde er tirsdag den 10. januar 2023 på Frivilligcentret. 

Evt.  
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